



容永祺先生SBS, MH, JP

容永祺先生是友邦保險(國際)有限公司區域執行總監，熱心公共及社會服務，在商界廣受稱譽，尤其深受保險業界敬重。

作為備受尊崇的商業領袖，容先生盡心竭力回饋社會，殊堪表揚。他在任博彩及獎券事務委員會主席時，致力維持博彩業的健康及平衡發展，表現卓越；在幫助弱勢社群及促進社會和諧方面，亦貢獻良多。容先生熱心公共事務，多年來出任多個政府諮詢組織之成員，包括中央政策組、攜手扶弱基金諮詢委員會、基本法推廣督導委員會、策略發展委員會、公民教育委員會，以及醫護人力規劃及專業發展策略檢討督導委員會醫療小組等。

容先生亦致力促進香港與內地政治、經濟和文化交流，卓有建樹。他是全國政協委員，並曾任葵青區區議會委任議員。

在金融及保險業擁有超過三十年豐富經驗，容先生領導業界之專業發展，貢獻卓著。他是現任中國保險精英圓桌大會榮譽主席、國際認證財務顧問師協會香港及澳門區主席。容先生曾任國際人壽保險經理協會董事兼國際委員會主席，為該會首位華人董事。他亦曾任亞太區人壽保險從業員總會和世界華人保險大會之聯席主席，並曾任香港人壽保險從業員協會及香港人壽保險經理協會會長。容先生榮膺 2011 中國保險年度人物，為第一位獲此殊榮的香港保險業人士。

容先生同時致力提升企業管治水平。他是香港專業及資深行政人員協會創會會長，曾任香港董事學會理事。他獲香港政府先後頒授榮譽勳章及銀紫荊星章，以表揚其對社會之貢獻；他亦曾獲選為「香港十大傑出青年」，其後更擔任傑出青年協會主席。

容先生熱心推動高等教育，分享其專業知識及經驗，不遺餘力。他曾任公開大學校董會成員，為本校達致高水平管治及卓越學術成就，貢獻殊偉。他亦曾出任本校委員會成員，包括財務委員會及項目管理委員會，在不同範疇給予專業意見。容先生曾任職業訓練局理事會成員，現為香港理工大學國際顧問委員會委員、香港理工大學專業及持續教育學院校董會成員暨顧問委員會主席。

為表揚容永祺先生對香港及本校之貢獻，現恭請副校監頒授榮譽大學院士榮銜予容永祺先生。

Mr Samuel Yung Wing-ki, SBS, MH, JP

Mr Samuel Yung Wing-ki is an Executive District Director of AIA International Limited (AIA). He has rich experience in public and community services, and is highly respected in the business field, particularly in the insurance sector.

An esteemed business leader, Mr Yung is unsparing in devoting himself to serving the community. He has made significant contributions during his tenure as the Chairman of the Betting and Lotteries Commission in assuring a healthy and balanced development of the field. His contributions in alleviating poverty and achieving social harmony are remarkable, as shown in his service as a member in a number of government bodies, which include, among others, the Central Policy Unit, Advisory Committee of the Partnership Fund for the Disadvantaged, Basic Law Promotion Steering Committee, Commission on Strategic Development, Committee on the Promotion of Civic Education, and Medical sub-group of the Steering Committee on Strategic Review on Healthcare Manpower Planning and Professional Development.

He has tendered exemplary efforts in promoting exchanges in the political, economic and cultural aspects between Hong Kong and the mainland in his capacity as a member of the National Committee of the Chinese People's Political Consultative Conference. He was also an appointed member of the Kwai Tsing District Council.

With over thirty years of experience in the finance and insurance industry, Mr Yung has made distinguished contributions to the advancement of the profession. He is the Honorary Chairman of China Millions Forum and the Chairman for Hong Kong and Macau of International Association of Registered Financial Consultants. Mr Yung was the first Chinese elected as a director of the General Agents & Managers Association International (GAMA) and the Chairman of the GAMA International Committee. He was also the Co-Chairman of the Asia Pacific Life Insurance Council, Worldwide Chinese Life Insurance Congress, the President of the Life Underwriters Association of Hong Kong and the General Agents and Managers Association of Hong Kong. In recognition for his contributions to the insurance profession, Mr Yung was the first insurance person in Hong Kong to receive the honor of the China Insurance Person of the Year 2011.

As an eminent leader in the business sector, he is committed to raising the standard of corporate governance. He is the Founding President of the Hong Kong Professionals and Senior Executives Association, and was a Council Member of the Hong Kong Institute of Directors. In light of his contributions to the community, Mr Yung received a Medal of Honour and a Silver Bauhinia Star from the Government. He was honoured with the Ten Outstanding Young Persons Award and later assumed the chairmanship of the Outstanding Youth Persons' Association.

Mr Yung also shares his expertise and insights for the benefits of higher education in Hong Kong. He was a Council member of the OUHK and contributed to the University notably in assuring high standard in governance and achieving academic excellence. His other roles include, among others, serving as a member at the OUHK's Finance Committee and Project Management Committee, sharing his valuable advice and experience in respective aspects. He was a Council member of the Vocational Training Council, and is currently a member of the Hong Kong Polytechnic University's (PolyU) International Advisory Board, a Council member of the PolyU's College of Professional and Continuing Education (CPCE) and the Chairman of the CPCE Advisory Committee.

In recognition of Mr Samuel Yung's contributions to Hong Kong and the University, may I invite the Pro-Chancellor to present him with the Honorary University Fellowship.